
Danske Handicaporganisationer – Randers
v/ formand Asger Laustsen, Tinghøjvej 15, 8920 Randers NV
Telefon: 86 44 32 21. E-mail: il.as.laustsen@outlook.com
Hjemmeside: www.dhranders.dk

Referat fra årsmøde 20. marts 2023 i kantinen på Aktivitetscen-
ter Randers.

Deltagere:
Asger Laustsen, CP Danmark
Flemming Sørensen, Scleroseforeningen
Trine Juel, Sind
Stig Kjeldsen, Blindesamfundet
Karina Hjorth, DHF
Elisabeth Sørensen, Autismeforeningen
Thomas Dall, PTU
Rasmus Lerbak, Ordblindeforeningen
Erik Christensen, Muskelsvindfonden
Vitus Jordan, Lev
Ole Bach Andersen, Lev
Poul Erik Andersen, PTU
Kai Gade, Gigtforeningen

Dagsorden:

Punkt 1. Velkomst og præsentation.
Asger bød velkommen og vi havde en præsentationsrunde. 

Punkt 2. Orientering fra formanden.
Asger indledte med at oplyse, at Lars Pedersen tidligere leder af Handi-
capcenter ”Kronjylland” var død efter kort tids sygdom. Vi har sendt en
bårebuket  til  bisættelsen.  Lars  har  gjort  meget  for  handicapområdet
med varmtvandsbassinet i Stevnstup og med bl.a. at arrangerer Handi-
capfestival i Randers ugen.

Asger orienterede herefter om følgende:
a. Den 24. februar 2023 deltog Flemming og jeg i et møde med rek-

tor Lena Søllingvraa Lindblad, VUC Randers på hendes opfordring.
Lena vil gerne udbygge samarbejde med DH efter hun havde del-
taget i et godt møde med Thorkild Olesen. FU forslår at hun del-
tager i næste DH-møde.

b. §18-midler uddelt på socialudvalgets møde i sidste uge. Resultat
kan ses på Randers Kommunes hjemmeside under referat fra soci-
aludvalget sidste møde.

c. Der  afholdes  dialogmøde  med  Socialområdets  ledelse  den  27.
marts 2023 med bl.a. opfølgning på budget 2022, problemer med
mange skift af sagsbehandlere i myndighedsafdelingen, problemer
i Lucernevejens Børnehave og bedre pårørendesamarbejde.

DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI.
De 32 medlemsorganisationer repræsenterer 320.000 medlemmer og alle slags handicap.



d. Artikel i Randers Amtsavis den 10. marts 2023, der omtaler at ud-
gifterne til socialområdet eksploderer pga. 176 dyre enkeltsager er
blevet væsentlig dyrere til 278 mio. kr. i 2023. I den anledning er
der  rettet  henvendelse  til  landsformand Pia  Allerslev  i  CP  Dan-
mark, som pt. er i gang med at besøge partiernes handicappoliti-
ske ordfører. Hun havde i sidste uge haft møde med Anne Mathi-
assen og Charlotte Broman.
Vitus kommenterede, at han syntes vi skal gøre mere fra DH i an-
ledning af artiklen, idet man skal tænke mere på mennesket.

e. Modtaget fakta-ark om budgetterne i Randers Kommune på det
specialiserede område fra DH, som er meget informativ. Efterføl-
gende er fakta-arket udsendt til alle i bestyrelsen.

f. Modtaget indbydelse fra Randers Kommune til drøftelse af marke-
ring  af  handicapdag  den  3.  december  2023,  som  er  udsendt.
Interesserede bedes tilmelde sig til Asger snarest muligt.

g. Modtaget invitation til kickoff-møde i Thor Loungen den 18. april
2023 kl. 15.00-17.30 vedr. handleplan for borgere med senfølger
efter seksuelle overgreb. Indbydelsen er udsendt til alle.

h. Modtaget invitation til  møde med psykolog Annette Due Madsen
den 2. maj 2023, kl. 16.30-18.00 i Cepheus Park. Invitation er ud-
sendt.

i. Møde med de 5 valgte folketingsmedlemmer i Randers Kommune
afholdes den 24. marts 2023, kl. 16.00-18.00 i Underværket.

j. Camp ved Randers Naturcenter afholdes den 1.- og 2. september
2023. Invitation udsendes senere.

3. Orientering om dagsordenspunkter til handicaprådsmødet den
22. marts 2023 og fra handicaprådsmødet i februar måned 2023.
Dagsordener kan ses på Randers Kommunes hjemme side.
Karina oplyste om mødet i december 2022 og efterfølgende møder har
været meget med mail-korrespondance. 
Februar-mødet var aflyst, men der er besluttet at udbrede solsikke-pro-
jektet med de usynlige handicaps.
På mødet den 22. marts 2023 skal bl.a. drøftes opfølgningsplaner på
bruger- og pårørendeundersøgerne i 2022 vedr. handleplaner på de en-
kelte botilbud.
Endvidere skal der udfærdiges høringssvar til dispensation til tilgænge-
lighed ved Cafe Borgen. 
Handicaprådet har et budget og her foreslås det at bevilge 15.000 kr. til
Handicapfestivalen.

Punk 4. Sidste nyt om Neptunvej og Handicapfestival
Vitus orienterede først om ny sag fra Øster Tørslev, hvor direktør fra
Teknisk Forvaltning udtaler til Amtsavisen at erhverv og bolig er en dår-
lig cocktail.
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Vitus orienterede også om, at borgerne i botilbuddet på Neptunvej ikke
er blevet hørt om nyt byggeri selvom de bor på nabogrunden. Byggeriet
er  nu  igangsat,  selvom  der  verserer  klagesager.  Der  er  klaget  til
planklagenævnet,  hvor  man forventer  en  afgørelse  inden  juli  måned
2023. Der er blevet opsat fartmålere på Merkurvej, hvilket har reduce-
ret hastigheden.
Flemming orienterede om et møde med Runa og leder af  Neptunvej,
som han havde deltaget i sammen med Ole Bach. Der er god stemning
blandt personalet, og at det er blevet nemmere at rekruttere nye ansat-
te med gode kompetencer.
Vedr. Handicapfestival orienterede Flemming, Vitus og Rasmus om et
positivt møde med Eventsekretariatet i Randers Kommune. Tovholder
på festivalen havde oplyst, at kommunen sørger for leje af Arena Ran-
ders og med at engagere musikkunstnere med bl.a. Sweathearts. Kan-
dis kan ikke i år. Kommunen påtager sig det økonomiske ansvar,men
man mangler en forening til  at lægge navn til, og her vil man gerne
have, at DH vil påtage sig dette. FU er positiv, som også bestyrelsen er
det. Der arbejdes videre med festivalen på den betingelse at DH på in-
gen måder kan blive økonomisk ansvarlig.

Punk 5. Orientering fra organisationerne
Rasmus, Ordblindforeningen oplyste der er blevet udviklet en metode så
QR-koden kan scannes og oplæses. Der er årsmøde i Middelfart senere.
Elisabeth, Autismeforeningen orienterede om at de på foreningens års-
møde havde valgt 2 formænd Elisabeth og Nete Olsen til at afløse Mari-
anne Banner, der ikke ønskede at fortsætte.
Vitus, Lev oplyste, at de på deres generalforsamling havde udvidet be-
styrelsen til 9 i stedet for 7 bestyrelsesmedlemmer og 2 suppleanter.
Vitus orienterede om, at Kenneth Rasmussen havde udgivet  en bog,
hvor han havde skaffet et eksemplar til hvert enkelt bestyrelsesmedlem.
Erik, Muskelsvindfonden orienterede om de har landsmøde 12-14. maj
2023, hvor Erik vil prøve at blive valgt til repræsentantskabet.
Kaj,  Gigtforeningen  oplyste,  at  landsforeningen  havde  modtaget  2.5
mio. kr. til seminar om sunde vaner.
Asger, CP Danmark orienterede om, at de på generalforsamlingen hav-
de haft besøg af landsformand Pia Allerslev. Vedr. valg var han blevet
genvalgt  som formand. Bestyrelsesmedlem, tidligere formand og HB-
medlem Inger Jensen trak sig efter 47 år i bestyrelsen og blev i den an-
ledning udnævnt til æresmedlem.

Punkt 6. Spisning.

Årsmøde.
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Punkt 1. Valg af dirigent:
Flemming blev valgt.

Punkt 2.  Årsberetning.
Asger fremlagde en fyldig årsberetning om arbejdet i DH og de aktivite-
ter der har været i tiden fra sidste årsmøde 14. marts 2022 til nu. 
Modtaget 15.000 kr. i tilskud fra DH og 20.000 kr. fra Randers Kommu-
ne i § 18 tilskud.
Efter en kort debat om årsberetningen blev den godkendt.

Punkt 3. Regnskab for 2022 og budget for 2023.
Trine fremlagde regnskab for 2022, hvor underskuddet var på -213 kr.
Der var budgetteret med 0 kr. så det er OK.  
FU har  bevilget  5.000 kr.  til  Handicapfestival  og 7.000 kr.  til  aktivi-
tetskoordinator til  bio-besøg i efteråret  for handicappede,  som er til-
knyttet Aktivitetscenter Randers. Endvidere er der bevilget 35.000 kr. til
Camp ved Randers Naturcenter.
Uddelt kopier af regnskab for 2022 og budget for 2023 til alle. 
Regnskab og budget godkendt.

Punkt 4. Valg af formand
Asger Laustsen blev genvalgt.

Punkt 5. Valg af 2 FU-medlemmer
Flemming Sørensen blev genvalgt.
Stig Kjeldsen blev genvalgt.

Punkt 6. Valg af 3 repræsentanter for 2 år til dialogforum med
socialafdelingen i Randers Kommune.
Stig Kjeldsen blev genvalgt.
Mai Kjær blev genvalgt.
Erik Christensen blev genvalgt.

Punkt 7. Valg af 1 repræsentanter for 1 år til dialogforum med
socialafdelingen i Randers Kommune.
Trine Juel ønsker at udtræde.
Valgt både Flemming Sørensen og Rasmus Lerbak, da de begge ønske-
de at indtræde.

Punkt 8. Udarbejdelse af handleplan.
Asger fremlagde på vegne af FU forslag til handleplan for 2023.

Efter enkelte justeringer blev følgende handleplan for 2023 vedtaget:
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Fokus på social- og arbejdsmarked-, omsorg-, kultur og fritid- og tek-
niskudvalgs budget i 2023.
Fokus på den daglige drift på det social- og arbejdsmarked-, omsorg-,
kultur- og tekniskudvalgs område.
Fokus på tilgængelighed.
Udbygge samarbejdet med andre DH-afdelinger
Planlægning af Handicapfestival i Arena Randers sammen med Eventse-
kretariat i Randers Kommune og evt. lægge navn til festivalen.
Besøg på Randers Naturcenter og planlægning af Camp 2023 i samar-
bejde med leder Helle Taastrøm.
Besøg på hjælpemiddeldepotet og møde med omsorgschef Lene Jensen
Møde  med  aktivitets-  og  fritidskoordinator  Signe  Buchardt.  Herunder
samarbejde om et biografbesøg for Klub 85 medlemmer og andre.
Møde med socialudvalgsformand Rosa Lykke Yde
Møde med socialchef Runa Steenfeldt
Møde med kommunaldirektør Jesper Kaas.
Møde med skolechef Carsten Fredslund Andersen
Møde med rektor på VUC Randers Lene Søllingvraa Lindblad
Julefrokost

Handleplan godkendt.

Punkt 8. Eventuelt.
Intet at bemærke.

Referent: Asger Laustsen
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